
 منتفی شدن تعطیلی شنبه ها 
 یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس، گفت: لایحه افزایش 
تعطیلات آخر هفته نهایی و به تصویب کمیسیون اجتماعی 
رسیده است و هیچ نظر دیگری اعمال نخواهد شد. لایحه 
افزایش تعطیلات آخر هفته هنوز در صحن علنی مجلس 
مورد بررسی قرار نگرفته است، این در حالی است که مرداد ماه 
شورای نگهبان از این لایحه ایراد گرفت و بر این اساس لایحه 
افزایش تعطیلات که در مجلس یازدهم به تصویب رسیده 
بود برای رفع ایرادات به مجلس دوازدهم ارجاع داده شد. 
برای رفع ایرادات شورای نگهبان، لایحه مذکور در کمیسیون 
اجتماعی مورد بررسی قرار گرفت و در مهر ماه سال جاری 
ایرادات رفع و به صحن علنی مجلس ارجاع شد تا در دستور 
کار قرار گیرد. بر اساس این لایحه ساعات کاری کارکنان دولت 
در طول هفته از ۴۴ ساعت به ۴۰ ساعت کاهش پیدا می کند 
و روز پنج شنبه دومین روز تعطیلات آخر هفته خواهد بود. 
آن طور که محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در نشست با 
فعالان اقتصادی استان یزد، گفت: لایحه افزایش تعطیلات 
آخر هفته نهایت تا دو ماه آینده تعیین تکلیف خواهد شد. 
گر چه برخی علت در دستور کار  به گزارش دنیای اقتصاد، ا
ح ها  قرار نگرفتن لایحه افزایش تعطیلات را بررسی برخی طر
و لوایح از جمله لایحه بودجه ۱۴۰۴ عنوان می کنند، اما برخی 
کی از این است که رئیس  شنیده ها از راهروهای مجلس حا
مجلس نظری در خصوص این لایحه دارد و قرار است در 
همین راستا جلسه ای میان قالیباف و کمیسیون اجتماعی 
برگزار شود. اما عباس گودرزی، عضو کمیسیون اجتماعی 
و سخنگوی هیات رئیسه مجلس، ضمن رد این موضوع به 
تشریح علت در دستور کار قرار نگرفتن لایحه افزایش تعطیلات 
آخر هفته در صحن علنی مجلس پرداخت. گودرزی با اشاره به 
بررسی لایحه بودجه ۱۴۰۴ در مجلس، گفت: با توجه به خاتمه 
رسیدگی به بخش اول لایحه بودجه ۱۴۰۴ و ارسال مصوبات بعد 
از تایید شورای نگهبان به دولت، طبیعتا ظرف ۱۰ روز دولت 
مکلف است که بخش دوم لایحه بودجه را به مجلس ارسال 
کند. البته پیش بینی می شود که ظرف یک هفته آینده بخش 
دوم لایحه بودجه ۱۴۰۴ به مجلس ارسال شود. او تصریح کرد: 
بنابراین ظرف روزهای آینده بخش دوم بودجه توسط دولت 
به مجلس ارسال خواهد شد. بر اساس آیین نامه داخلی 
مجلس در زمان رسیدگی به لایحه بودجه هیچ موضوعی نباید 
در دستور کار مجلس قرار بگیرد. بر این اساس لایحه افزایش 
تعطیلات آخر هفته احتمالا تا پایان سال و نهایت در ابتدای 
سال آینده بررسی خواهد شد. این عضو کمیسیون اجتماعی 
کید کرد: ما تلاش می کنیم به محض اتمام رسیدگی  مجلس تا
به بخش دوم لایحه بودجه ۱۴۰۴، لایحه افزایش تعطیلات آخر 
هفته جزو نخستین موضوعاتی باشد که در دستورکار صحن 
علنی مجلس قرار می گیرد. اما تا پایان بررسی بخش دوم لایحه 
بودجه عملا امکان ورود به لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته 
میسر نخواهد بود. گودرزی در پاسخ به سوالی که به برخی 
از شنیده ها مبنی بر اینکه نظر قالیباف در خصوص لایحه 
افزایش تعطیلات موجب در دستور کار قرار نگرفتن این لایحه 
شده، خاطرنشان کرد: خیر این گونه نیست. لایحه افزایش 
تعطیلات آخر هفته نهایی و به تصویب کمیسیون اجتماعی 
رسیده است و هیچ نظر دیگری اعمال نخواهد شد. از سوی 
دیگر بر اساس قانون، چون این لایحه ارجاعی از سوی شورای 
نگهبان است در صحن علنی مجلس نیز به بحث گذاشته 
نخواهد شد و صرفا تعطیلی پنج شنبه و تقلیل ساعات کاری 
از ۴۴ به ۴۰ ساعت رای گیری خواهد شد. علی بابایی کارنامی، 
رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس نیز گفت: کار کمیسیون 
اجتماعی در خصوص لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته به 
پایان رسیده و هیات رئیسه مجلس باید در خصوص زمان در 
کید کرد:  دستور کار قرار گرفتن این لایحه تصمیم بگیرد. او تا
لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته چند ماه پیش در کمیسیون 
اجتماعی به تصویب رسید و بر این اساس روز پنج شنبه به 
عنوان دومین روز تعطیلات آخر هفته مشخص شد. همچنین 
ساعت کاری را با نگاه به افزایش بهره وری به ۴۰ ساعت کاری 
در هفته کاهش دادیم. رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس با 
بیان اینکه بعد از مصوبه ای که کمیسیون متبوعش برای رفع 
ایرادات شورای نگهبان داشت جلسه ای با رئیس مجلس 
در خصوص این لایحه برگزار نشده است، خاطرنشان کرد: ما 
منتظر هستیم که لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته در دستور 

کار صحن علنی مجلس قرار گیرد. 

  آرمان ملی – شفق محمدحسینی: درحالی روز شنبه طرح 
ک شهرستان در تهران  ، تردد خودروهای با پلا تازه شورای شهر
را از سال آینده، مشمول محدودیت هایی برای رفت و آمد کرد، 
کنش نشان داد و این مساله را  که وزیرکشور به این مساله وا
ح که باید ابتدا به  تضییع حقوق شهروندان دانست. این طر
تایید فرمانداری برسد، حالا در همان ابتدای راه، با مخالفت 
جدی وزیرکشور روبه رو شده است و مشخص نیست که در 
نهایت سرنوشتش چه خواهدشد. سال هاست که پیرامون 
ک شهرستان، اظهارنظرهای  افزایش تردد خودروهای پلا
متفاوتی می شود. برخی معتقدند که این خودروها و تردد دائم 
آنها، سبب افزایش حجم ترافیک و آلودگی پایتخت می شود، 
از طرفی هم برخی وجود این خودروها را به سبب مهاجرت 
افراد از شهرستان ها به تهران عنوان می کنند. برخی از این 
افراد می گویند در شهر خودشان شغل با درآمد مناسب پیدا 
نمی کنند و به همین سبب به تهران مهاجرت می کنند. هرچند 
نمی توان یک شبه دستور خروج این خودروها را صادر کرد، 
، این مساله را تضییع حقوق مردم می داند. این  حالا وزیرکشور
درحالی است که رئیس شورای شهر تهران و برخی اعضای آن، 
ک  موافق با محدودیت هایی برای کاهش تردد خودروهای پلا
شهرستان در تهران هستند. اما مساله این است که آیا همین 
افرادی که مخالف حضور خودروهای شهرستانی در تهران 
گر  هستند، با عکس این مساله هم مخالف هستند؟ یعنی ا
ک  شهرهای دیگر هم تصمیم بگیرند که برای خودروهای پلا
تهران محدودیت ایجاد کنند، این مساله به یک کلاف پیچیده 

تبدیل نخواهدشد؟ 
شورای شهر تهران، روز شنبه تصویب کرد که از سال آینده 
ک شهرستان دیگر نمی توانند بیش از ۷ روز در  خودروهای پلا
ک شهرستان  گر از سال آینده خودروهای پلا تهران تردد کنند. ا
بیش از هفت روز در محدوده طرح ترافیک تردد کنند، باید ۱.۵ 
ک تهران، عوارض پرداخت کنند. همچنین  برابر خودرو های پلا
گر این خودروها بیش از ۱۰ روز تردد در محدوده طرح ترافیک  ا
داشته باشند، این مبلغ به سه برابر افزایش پیدا خواهد کرد 

اما در خصوص نحوه دریافت عوارض موضوعی مطرح نشد. 
، مخالفت  این درحالی است که اسکندر مومنی، وزیرکشور
ح جدید شورای شهر تهران، مبنی بر اینکه  خود را با طر
ک های شهرستان تنها هفت روز می توانند در تهران تردد  پلا

کنند، اعلام کرد. 
  مخالفت وزیرکشور

ح  کنش به طر  وزیر کشور در یک برنامه تلویزیونی، در وا
ک های شهرستان  جدید شورای شهر تهران مبنی بر اینکه پلا
نمی توانند بیشتر از هفت روز در تهران تردد داشته باشند، 
گفت: من هم این خبر را در چند رسانه رسمی دیدم. البته از 
گر همین که گفتند  مجاری رسمی خودمان برایمان نیامد، ا
باشد بیش از هفت روز عوارض شان یک و نیم برابر می شود 
و ما قطعاً با آن مخالفیم و این تضییع حقوق شهروندان 
که هیچ مشکل ترافیکی  به دلایل مختلف است. نخست 
و آلودگی را حل نمی کند، چون بیش از هفت روز باید یک و 
ک تهران عوارض بدهند. ذهن فورا  نیم برابر خودرو های پلا
به این سمت می رود که این یک بخش درآمدزایی است نه 
بخش موضوعات اجتماعی مثل آلودگی هوا یا موضوعاتی 
مثل انضباط ترافیکی. وی افزود: به هرحال مردم یک حقوقی 
دارند؛ خودرویی خریدند و در آن زمان که خودرو می خریدند 

آنها نگفته  کسی به  مالیات داده اند، عوارض می دهند و 
شما محدودیت دارید در بخشی از شهر ها تردد بکنید. ما 
نمی توانیم قوانین و مقررات را زود به زود عوض کنیم. مومنی 
کید کرد: این را به خودمان و به همه آن هایی که قوانین  تا
، اداره  و مقررات تعیین یا تدوین می کنند، می گویم که شهر
نیست و مردم هم کارمند ما نیستند که ما هر زمان خواستیم، 
آیین نامه ها را تغییر بدهیم مردم می خواهند در شهر آرامش 
داشته باشند، زندگی قابل پیش بینی باشد هر روز تغییرات 
جدیدی ایجاد نشود و بتوانند زندگی شان را داشته باشند و 
این بر خلاف آن هست. وزیر کشور در ادامه گفت: حال سوال 
گر بقیه شهر ها هم همین تصمیم را بگیرند، یعنی  این است ا
همین شهر های اطراف تهران یا شهر های شمالی تصمیم 
ک تهران که وارد آن شهر ها می شود یا  بگیرند خودرو های پلا
اجازه ندهند یا عوارض سنگین وضع کنند در شرایطی که مردم 
به هر حال بعد از یک هفته شرایط آلودگی هوا می خواهند به 
ج از شهر و به جا های مختلف بروند، خوب ما این هم از  خار
گر شهر های دیگر هم همین کار را بکنند اصلاً  آنها دریغ کنیم؟ ا
آن وفاق و همبستگی بین شهر ها و شهروندان از بین می رود 
گرایی ایجاد می شود و اصلاً سنگ روی سنگ بند  و یک وا
نمی شود. وی با اشاره به اینکه با دلایلی که عرض کردم این 
مصوبه قابل اجرا نیست و بنده به عنوان وزیر کشور هم مخالف 
هستم و حتماً اجازه این کار را نخواهم داد، گفت: موضوعات 
این چنینی، سراسری و ملی است و یک تصمیم یکپارچه باید 
گرفته بشود و خواهش ما از همه کسانی که در این زمینه ها 
حتی اختیار تدوین قوانین، آیین نامه و مقررات را دارند این 
است که در نظر بگیرندکه هر روز نمی توانیم یک قاعده جدید 

در سر راه زندگی مردم عزیز بگذاریم. 
 موافقت رئیس شورا 

نظر مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران اما درباره 
ک شهرستان در تهران، کمی متفاوت تر از  خودروهای پلا
ک  وزیرکشور است. چمران دراین باره گفت: خودروهای پلا
شهرستان گروهی به تهران مراجعه می کنند و بیش از ۱۰ روز در 
تهران می مانند و جای اسکان هم ندارند. در مواردی می بینیم 

که پس از مسافرکشی در خودروی خود استراحت می کنند. 
کسیران را هم باید شنید که با رقم بالایی امتیاز  صحبت یک تا
کسی خریداری کرده و مشخصات فنی ثبت شده دارد و  تا
ک شهرستان و بدون  از سویی دیگر فردی با خودروی پلا
مشخصات ثبت شده مسافرکشی می کند و پس از چند روز به 
شهر خود بازمی گردد. رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان 
ک شهرستانی که می خواهد وارد محدوده  اینکه خودروی پلا
ک تهران متفاوت است،  ح ترافیک شود با خودروهای پلا طر
ک شهرستان  ح ترافیک خودروهای پلا خ طر یادآور شد: نر
گر این خلاف قانون  برای ۵، ۷ و ۱۰ روز به بالا متفاوت است. ا
باشد، باید بگویند که کدام بخش آن خلاف است. برخی هراس 
دارند که این موضوع به تمام شهر تسری پیدا کند، اما در 
خصوص آن هنوز تصمیم نگرفته ایم. در مورد اظهارات وزیر 
گر  کشور چون اطلاع دقیقی ندارم، فعلاً اظهار نظر نمی کنم و ا

نیاز بود موضوع را برای ایشان روشن خواهیم کرد. 
 اعمال محدودیت ها از سال آینده

در جریان بررسی تعیین عوارض تردد جهت مدیریت ترافیک 
اعضای ششمین دوره مدیریت شهری پایتخت تصمیم گرفتند 
ک های شهرستان در محدوده طرح  که سال۱۴۰۴ تردد برای پلا
ترافیک، با محدودیت روبه رو شود. براساس مصوبه شورای 
ک شهرستان عوارض  شهر تهران از سال آینده خودروهای پلا
ک  ویژه خود را خواهد داشت. طبق این تعرفه خودروهای پلا
شهرستان تا سه روز طبق عوارض تعیین شده توسط شورای 
شهر تهران تصویب شده، می توانند در محدوده طرح ترافیک 
تردد کنند. از سه تا هفت روز باید یک و نیم برابر ماشین های 
ک تهران، عوارض ورود به محدوده طرح ترافیک را پرداخت  پلا
گر این خودروها بیش از ۱۰روز تردد در  کنند. ضمن آنکه ا
ح ترافیک داشته باشند، عوارض آنها سه برابر  محدوده طر
کرد. اما این محدودیت تنها مختص  افزایش پیدا خواهد 
ح ترافیک است و تردد خودروهای شهرستان  محدوده طر
در تهران همچنان پابرجاست. این مصوبه اما زمانی اجرایی 
خواهدشدکه به تایید فرمانداری برسد. حالا باید دید با نظر 

، عاقبت این طرح به کجا خواهد رسید.  مخالفت وزیرکشور
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اخبار کوتــــاه

 
 راهنمایی و رانندگی

چرا پلیس راهنمایی و رانندگی تهران با خودروهایی که 
در پیاده رو یا در مسیر پیاده رو پارک می کنند هیچ برخوردی 
نمی کنند، در صورتیکه برای عابرین پیاده بسیار خطر ساز و 

مشکل آفرین هست. 
شریفی از تهران

گرانی مصالح ساختمانی
قیمت مصالح ساختمانی سر به فلک کشیده است. امروز 
گر یک جنسی را نخریدیم فردا این جنس را باید با قیمت  ا
بالاتری خریداری کنیم. چرا مسئولان کاری می کنند که مردم 
اجناس را در مغازه ها و یا در خانه های خود احتکار کنند. از 

مسئولان تقاضا داریم که به فکر مردم باشند. 
همتی از گیلان 

ازدحام بیماران 
وقتی به درمانگاه های بیمارستان های تامین اجتماعی 
مراجعه می کنیم، با ازدحامی مواجه می شویم که باعث اتلاف 
کز  کنندگان به مرا وقت مردم می شود. همچنین مراجعه 
درمانی دولتی از دیرآمدن پزشکان به محل های کارشان 
گلایه مندند. آیا مسئولان وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی نظارتی بر عملکرد بیمارستان های دولتی دارد؟
اسدی از تهران

                       88105007                 
روی خط آرمان ملی

ک شهرستان ح محدودیت تردد خودروهای پلا کنش وزیرکشور به طر  گزارش »آرمان ملی« از وا

کشهرستانیها بامحدودیتترددپلا مخالفتوزیرکشور
مهمانتهرانمیشوند از7روز    پلاکشهرستانیهاکمتر

 هوای تهران همچنان آلوده
بر اساس اعلام شرکت کنترل کیفیت 
کیفیت هوا در  هوای تهران، شاخص 
حال حاضر بر روی عدد ۱۴۷ قرار گرفته 
و هوای تهران برای گروه های حساس 
جامعه ناسالم است. همچنین طی ۲۴ 
کیفیت هوا بر  گذشته شاخص  ساعت 
روی عدد ۱۵۵ قرار داشت و کیفیت هوا 
ناسالم بود. تهران از ابتدای سال ۵ روز 
ک، ۱۸۷ روز هوای قابل قبول  هوای پا
و ۱۰۹ روز هوای ناسالم برای گروه های 
حساس و ۱۹ روز هوای ناسالم داشته 

است. 

سالخورده ترین کشور جهان 
سازمان  رئیس  حسینی،  جواد 
بالای   ۱۴۳۰ سال  در  گفت:  بهزیستی 
۳۰ درصد جمعیت کشور بالای ۶۰ سال 
دارند یعنی جامعه در آن زمان شدیداً 
سالخورده است و احتمالاً در آن سال 
ما سالخورده ترین کشور جهان خواهیم 
، جواد حسینی گفت:  بود. به گزارش مهر
یکی از جدی ترین مسائل کشور امروز 
مسئله سالمندی ایران در آینده است. 
۴ ماه حضور من در  در مدت حدود 
سازمان بهزیستی ۴۰ جلسه در خصوص 
سالمندی برگزار کردیم. ۱۷۰ مأموریت 
بهزیستی داریم در حالی  در سازمان 
کشور به  کمتر از یک درصد منابع  که 
این  با  می یابد  اختصاص  بهزیستی 
وجود ناچار شدیم به مساله پرحاشیه 
کردیم. سازمان  سالمندی ورود پیدا 
بهزیستی افزود: امروز ۱۲ درصد جمعیت 
۶۰ سال سن دارند یعنی  کشور بالای 
جامعه ما وارد سالمندی شده است. 
در سال ۱۴۳۰ بالای ۳۰ درصد جمعیت 
کشور بالای ۶۰ سال دارند یعنی جامعه 
در آن زمان شدیداً سالخورده است و 
احتمالاً در آن سال ما سالخورده ترین 

کشور جهان خواهیم بود. 
  
  جریمه رعایت نکردن 

فاصله طولی
رئیس پلیس راهور فراجا گفت: تا پایان 
سال خودرو هایی که در جاده ها فاصله 
طولی دو ثانیه ای با خودروی جلویی را 
رعایت نمی کنند به آنها پیامک هشدار 
ارسال می شود و از سال آینده ۱۵۰ هزار 
گزارش  تومان جریمه خواهند شد. به 
ایلنا، سردار سید تیمور حسینی گفت: 
عامل بسیاری از تصادفات جاده ای به 
ویژه در آزادراه ها رعایت نکردن فاصله 
طولی است که در آیین نامه راهنمایی 
فاصله  رعایت  موضوع  هم  رانندگی  و 
طولی توضیح داده شده است و رانندگان 
بزرگراهی،  محور های  در  موظفند 
آزادراهی و جاده ای فاصله ایمن با خودرو 
جلو داشته باشند. سردار حسینی گفت: 
که  از ۱۴بهمن به وسیله سامانه هایی 
آزادراه ها و بزرگراه ها داریم فاصله  در 
طولی وسایل نقلیه را در نظر می گیریم 
و در صورت رعایت نکردن فاصله برای 
هشدار  پیامک  نقلیه  وسایل  مالکان 
بدون اعمال جریمه ارسال می شود، اما از 
اول فروردین سال آینده وسایل نقلیه ای 
نکنند  رعایت  را  طولی  فاصله  این  که 
براساس قانون راهنمایی و رانندگی ۱۵۰ 

هزار تومان جریمه خواهند شد. 
 

کنش رسمی به ماجرای   وا
تجاوز به یک زن در آمبولانس

گر  انس کشور گفت: ا  سخنگوی اورژ
آمبولانس  تکنیسین  تجاوز  ماجرای 
داشته  صحت  زن  یک  به  انس  اورژ
کافی  ۲ سال محرومیت شغلی  باشد، 
نیست و این فرد باید از سیستم سلامت 
یکتاپرست  بابک  شود.  حذف  کشور 
، در گفت وگو  سخنگوی اورژانس کشور
انتشار  روز  از  می گوید:  خبرآنلاین،  با 
در  زن  یک  به  تکنیسین  تجاوز  خبر 
را مورد  با جدیت موضوع  آمبولانس، 
پیگیری قرار دادیم. او می گوید: اولین 
بار این خبر در صفحه توییتر خانم ندا 
شمس وکیل دادگستری منتشر شد و ما 
هم از ابتدا از طریق مجاری مختلف مثل 
تماس، ارسال پیام در صفحه خصوصی 
شبکه های مجازی این خانم مثل توییتر 
پیگیری را شروع کردیم اما هنوز جوابی 
از ایشان دریافت نکرده ایم. او می گوید: 
ما هنوز نمی دانیم این مسئله صحت 
؛ هنوز نمی دانیم آمبولانس  دارد یا خیر
۱۱۵ بوده یا مربوط به بخش خصوصی 
بوده است و در چه سالی و در کدام شهر 
و در کدام مرکز اورژانس ما اتفاق افتاده 
است و هیچ کدام از موارد فوق برای ما 
محرز نشده که واقعیت ماجرا چیست. 
او می گوید: پشت تمام آمبولانس های 
اورژانس شماره ۱۹۰ نوشته شده است و 
گر کسی هر نوع شکایتی از آمبولانس ها  ا
دارد، با این شماره تماس بگیرد و موضوع 
را مطرح و پیگیری کند و بازرسی اورژانس 
تا حصول  را  ح شده  هم شکایت مطر

نتیجه پیگیری می کند. 

   مشاور وزیر بهداشت و مدیرکل حوزه وزارتی با بیان اینکه یکی از اولویت های اصلی ما در 
وزارت بهداشت، کاهش مرگ ومیر ناشی از تصادفات جاده ای است، پویش »زندگی تصادفی 
نیست« را اقدامی مثبت در جهت کاهش مرگ ومیر ناشی از حوادث جاده ای برشمرد. به گزارش 
ایلنا، خسرو صادق نیت مشاور وزیر بهداشت و مدیرکل حوزه وزارتی در سومین نشست پویش 
»زندگی تصادفی نیست« در ستاد مرکزی وزارت بهداشت با اشاره به تلاش های گسترده و پیگیر 
در راستای کاهش مرگ ومیر ناشی از تصادفات جاده ای، گفت: سال هاست که وزارت بهداشت 
در کنار سایر نهادها و سازمان ها برای کاهش تصادفات و مرگ ومیر ناشی از آن تلاش های مستمر 
انجام داده است. وی افزود: اولین قدم ها به سال های ۸۱ و ۸۲ برمی گردد، زمانی که برای اولین 
بار اقداماتی در راستای کاهش مرگ ومیر ناشی از تصادفات آغاز شد. در آن زمان، مجموعه ای 
از برنامه ها و راهکارهای مختلف برای کاهش این آمارها پیاده سازی شد و خوشبختانه در طی 
سال های گذشته، شاهد کاهش قابل توجهی در این زمینه بودیم. به گزارش وبدا، دکتر صادق 
، روند نزولی کاهش تصادفات و مرگ ومیرها معکوس  نیت ابراز تأسف کرد: در ۲ - ۳ سال اخیر
شده و دوباره شاهد افزایش آمار تصادفات و تلفات جاده ای هستیم. وی گفت: این تغییر روند 
به هیچ عنوان قابل قبول نیست و لازم است که تمام ارگان ها و نهادها با تمام توان خود وارد 
کید بر اهمیت این موضوع  عمل شوند. مشاور وزیر و مدیرکل حوزه وزارتی وزارت بهداشت با تأ
برای وزارت بهداشت و نهادهای مرتبط، ادامه داد: اینکه طبق آمارها، جرح و نقص عضو ناشی 
از تصادفات به بیش از صدها هزار نفر رسیده جای نگرانی است. این وضعیت نه تنها برای نظام 
سلامت غیرقابل تحمل است، بلکه نیاز به توجه ویژه و فوری از سوی تمامی مسئولین دارد. 
کید کرد: وزارت بهداشت به عنوان یک نهاد متولی در حوزه سلامت، تمام تلاش خود را  وی تا
برای کاهش این آمارها به کار خواهد بست. مشاور وزیر بهداشت در ادامه افزود: از بدو شروع 
کید شده  به کار دولت جدید و وزارت بهداشت، چندین بار بر لزوم پرداختن به این موضوع تأ
است. یکی از اولویت های اصلی ما در وزارت بهداشت، کاهش مرگ ومیر ناشی از تصادفات 
جاده ای است. در این راستا، مکاتباتی با دولت قبلی نیز انجام شده است که نتایج مشخصی 
از آن دریافت کردیم و با توجه به این مکاتبات، تلاش های خود را برای پیگیری این موضوع به 
صورت جدی تر ادامه می دهیم. صادق نیت همچنین به نزدیک شدن ایام سفرهای نوروزی 
اشاره کرد و گفت: با توجه به اینکه ایام مسافرت نوروزی نزدیک است، وزارت بهداشت به همراه 
سایر نهادها و سازمان ها کمپین های مختلفی را برای ارتقا سلامت و کاهش تصادفات راه اندازی 
کرده است. یکی از محورهای اصلی این کمپین ها، کاهش مرگ ومیر ناشی از تصادفات جاده ای 
کید بر رعایت اصول ایمنی در جاده ها است. وی اضافه کرد: در این راستا، شورای عالی  و تأ
اطلاع رسانی وزارت بهداشت با همکاری کمیسیون ایمنی راه ها، به طور جدی این موضوع را 
پیگیری می کند. هدف ما این است که با همدلی و همکاری مسئولین ذی ربط، اقدامات مؤثری 
در این زمینه انجام دهیم. وی در ادامه افزود: همکاری با پلیس راهور و دیگر نهادهای مرتبط 
می تواند به کاهش تصادفات و حفظ جان مردم کمک شایانی کند. تیم وزارت بهداشت نیز با 
تمام توان خود از طریق معاونت های درمان، آموزش و اورژانس کشور در تلاش است تا به تحقق 

این اهداف کمک کند. 
 تجربه موفق استفاده از کمربند ایمنی

دکتر صادق نیت به تجربه موفق فرهنگ سازی در زمینه استفاده از کمربند ایمنی، پویش 
»زندگی تصادفی نیست« را اقدامی مثبت در جهت کاهش مرگ ومیر ناشی از حوادث جاده ای 

گر حتی یک نفر از  کید کرد: ا دانست. مدیرکل حوزه وزارتی وزارت بهداشت همچنین تأ
کشته شدگان تصادفات را کاهش دهیم، به هدف بزرگی دست یافته ایم. تمام تلاش های ما بر 
این است که با هم افزایی و همکاری تمامی دستگاه ها و نهادهای مرتبط، روند کاهش تصادفات 
و مرگ ومیرهای ناشی از آن را به شکل مؤثری پیش ببریم. وی ادامه داد: هر یک از ما در این مسیر 
مسئولیت داریم و باید برای حفظ جان مردم و بهبود وضعیت سلامت جامعه، دست به دست 
هم دهیم و این موضوع را با جدیت بیشتر دنبال کنیم. رئیس مرکز تدوین مقررات و ایمنی حمل 
و نقل وزارت راه و شهرسازی نیز در سومین نشست کارگروه آموزش و فرهنگ سازی کمیسیون 
ایمنی راه ها با اشاره به برنامه ریزی بلندمدت برای کاهش تصادفات در برنامه هفتم گفت که 
پویش هایی همچون »زندگی تصادفی نیست« تنها برای ایام نوروز نیست، بلکه یک برنامه 
پنج ساله است که باید به صورت مستمر اجرا شود. رضا نفیسی گفت: طی سال های گذشته 
تصادفات جاده ای روند افزایشی داشته، اما در سال جاری کاهش یافته است. وی این کاهش را 
کید کرد که ممکن است این روند پایدار نباشد و نیازمند  روندی مثبت و خوشایند دانست، اما تأ
برنامه ریزی مستمر و اقدامات اساسی است. نفیسی با اشاره به تشکیل شورای عالی ایمنی 
حمل ونقل گفت: این شورا برای بررسی و تصمیم گیری درباره مسائل ایمنی در حمل ونقل 
تشکیل شده است و مقرر شده که موضوعات مهم ایمنی با دستور مستقیم رئیس جمهور 
پیگیری شود. وی همچنین به نقش وزارت بهداشت در کاهش تلفات جاده ای اشاره کرد و افزود: 
توجه به جوانی جمعیت و سلامت عمومی می تواند تأثیر مثبتی در کاهش تلفات داشته باشد و 
امیدواریم که با همکاری بین دستگاه ها بتوانیم این چالش را به طور مؤثر حل کنیم. رئیس مرکز 
تدوین مقررات و ایمنی حمل ونقل همچنین نقش فرهنگ سازی و آموزش را در کاهش تصادفات 
حیاتی دانست و تصریح کرد: کارگروه آموزش و فرهنگ سازی یکی از کمیسیون های مهم ایمنی 
حمل ونقل است که باید اقدامات خود را گسترش داده و مسائل آموزشی و فرهنگ سازی رانندگی 
ایمن را تشدید کند. نفیسی از ضرورت همگرایی تمامی اعضای کمیسیون ایمنی حمل ونقل 
کید کرد: همه اعضای کمیسیون باید برای بهبود وضعیت ایمنی در کنار یکدیگر  سخن گفت و تأ
قرار گیرند. ما آمادگی کامل داریم که با سایر نهادها همکاری کرده و برنامه های اجرایی را پیش 
کید کرد و افزود: باید از پتانسیل  ببریم. وی همچنین بر اهمیت استفاده از ظرفیت رسانه ملی تأ
گاهی رسانی به شهروندان  رسانه ها برای فرهنگ سازی و آموزش عمومی بیش ترین بهره را ببریم. آ
از طریق رسانه ملی می تواند تأثیر قابل توجهی در کاهش تصادفات داشته باشد. رئیس مرکز 
تدوین مقررات و ایمنی حمل ونقل درباره اقدامات پیش بینی شده در برنامه هفتم توسعه گفت: 
یکی از اهداف اصلی این برنامه، کاهش ۱۰ درصدی تصادفات جاده ای است. برنامه عملیاتی 
این هدف تدوین شده و در شورای عالی حمل ونقل و ایمنی بررسی و نهایی شده است. وی در 
پایان خاطرنشان کرد: این برنامه تنها برای ایام نوروز نیست، بلکه یک برنامه پنج ساله است که 
باید به صورت مستمر اجرا شود. با اجرای این برنامه، امیدواریم بتوانیم شاهد کاهش چشمگیر 
حوادث جاده ای در کشور باشیم. سومین نشست کارگروه آموزش و فرهنگ سازی کمیسیون 
ایمنی راه ها به میزبانی وزارت بهداشت در ستاد مرکزی وزارت بهداشت برگزار شد. در این نشست 
، صدا و  ، پلیس راهور که نمایندگان دستگاه هایی همچون وزارت راه و شهرسازی، وزارت کشور
سیما، سازمان اورژانس کل کشور، سازمان امداد و نجات هلال احمر، سازمان راهداری حمل و 
نقل جاده ای و سازمان های مردم نهاد حضور داشتند درباره پویش کاهش تصادفات ترافیکی و 

جاده ای با عنوان »زندگی تصادفی نیست« بحث و تبادل نظر صورت گرفت. 

بهداشتومدیرکلحوزهوزارتیمطرحکرد وزیر مشاور

 افزایش آمار تصادفات و تلفات جاده ای


